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Praha musí rozhodnout, na jak velkou
povodeň stavět zábrany
Pražský magistrát chce v rámci
příprav na další možné záplavy nakoupit ještě letos asi 200.000
pytlů proti velké vodě. Větším problémem je však výstavba
protipovodňových zábran. Jejich projekty na stoletou vodu jsou
podle ředitele magistrátního odboru krizového řízení Petra Berana
hotové prakticky pro celou metropoli. Město ale musí rozhodnout o
tom, zda je nestavět na vyšší vodu. "Je to politická věc," řekl
dnes Beran ČTK.
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Přenosné zábrany, ač měly odolat jen stoleté vodě, se při
srpnové povodni osvědčily na Starém Městě. Zanedlouho bude podle
Berana dokončena ochrana části Malé Strany kolem Hergetovy
cihelny. Opatření jsou podle něj hotova i v Modřanech, kde by
stačilo zvýšit hráze pytli. Ochranu proti stoleté vodě město
provedlo při nedávné úpravě nábřeží u holešovické tržnice.
Prahou však v srpnu protekla pětisetletá povodeň. Podle
Berana bude rozhodnutí o tom, nakolik metropoli chránit, složité.
"Protože na pětisetletou vodu je to úplně o jiných penězích. Jde
o to, zda to stojí za to nebo ne," poznamenal ředitel odboru.
Příští rok hodlá magistrát dát na protipovodňová opatření, která
stanovil jako jednu z priorit, 400 miliónů korun.
Zvláštních vaků proti vodě má nyní magistrát podle Berana asi
100.000, při srpnové povodni dokoupily radnice zhruba 200.000
obyčejných pytlů. Chystané doplnění počtu pytlů vychází z
poznatků, kolik by jich bylo v srpnu skutečně potřeba, dodal.
V metru, které srpnová záplava značně poškodila, se opravují
podle mluvčí dopravního podniku Michaely Kuchařové současná
protipovodňová opatření. Představenstvo podniku zřejmě příští
týden projedná návrh na zvýšení protipovodňové ochrany podzemní
dráhy, řekla mluvčí bez bližších podrobností ČTK.
Podle radního pro dopravu Radovana Šteinera (ODS) podnik
chystá projekt změn tak, aby byla podzemní dráha chráněna proti
pětisetleté vodě. Podle něj by však měl být hotov až příští rok.
Jde například o to, jak chránit technologická zařízení metra, či
jak zabránit zatopení podzemní dráhy z povrchu. "Bude to stát



ohromné peníze, to je další problém," poznamenal Šteiner, jenž
zasedá v představenstvu podniku.
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